

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, November 20, 2015 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

A. Avolonto  
P. Bourdin  
S. Clamageran  
B. Connell  
C. Eruktu  
G. Ewen  
F. Garon  
E. Gutterman  
M. C. Guzmán  
L. Hébert  
G. Houle  
D. Ipperciel  
L. Jackson  
M. Jurdjevic

S. Kirschbaum  
I. Kovács  
M.-H. Larochelle (Présidente)  
N-G. Martineau  
L. McKinnon  
G. Mianda  
J. Michaud  
J M Montsion  
Q. Oblitas  
S. Paradis  
M. Peguret  
E. Raventós-Pons  
I. Roberge  
M. Roy  
C. Séguinot

B. Singer  
D. Uritescu  
G. Young  
M. Ah Choon  
L. Frew  
J. McDonough-Dolmaya  
M. Palamarek  
E. Ascencio  
J. David  
J. Garrido  
A. Golijanin  
H. Mandouhi  
M. Turner  
S. Vladusic  
D. Zaboli

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 20 novembre 2015 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

### 2. Minutes of the previous meeting

#### ▪ **October 23, 2015**

The minutes were **approved**.

### 3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

### 1. Remarques de la présidente

La séance commence à 13 h 35.

### 2. Procès-verbal de la séance précédente

#### ▪ **23 octobre 2015**

Le procès-verbal est **approuvé**.

### 3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

#### 4. Inquiries and Communications

- Representatives of the Mental Health Committee

Suzanne Killick and Leah State, the Chairs of the Mental Health Committee made a presentation on the issue of Mental Health on Campus and it was followed by a Q&A period.

#### 5. Principal's Remarks

The Principal mentioned the following:

- The Glendon Academic Plan – he commended members of the PPNC for their work.
- Clarification of the different types of senior academic positions, pointing out that the position of newly created Assistant Principal will be an exclusively an administrative one.
- Application for partial designation for Glendon – Government decision will be communicated in the New Year.

#### 6. Reports from Standing Committees

##### (a) Committee on Academic Standards, Teaching and Learning

- J M Montsion presented the proposal from the School of Translation, and it was approved.
- J M Montsion presented the motion for Summer Committee and it was approved.

##### (b) Curriculum Committee

- M. Jurdjevic presented the submissions from the Economics and French Studies Departments and they were approved.

#### 4. Communications et questions diverses

- Les représentantes du « Mental Health Committee »

Suzanne Killick et Leah State, les présidentes du « Mental Health Committee » donnent une présentation sur la question de la santé mentale sur le campus et elle est suivie par une période de questions.

#### 5. Remarques du principal

Le principal mentionne les points suivants :

- Le plan académique de Glendon – il félicite les membres du « PPNC » pour leur travail.
- Clarification des différents types de postes universitaires, soulignant que le poste de directeur adjoint nouvellement créé sera exclusivement de nature administrative.
- La demande pour une désignation partielle pour Glendon – La décision du gouvernement sera communiquée dans la nouvelle année.

#### 6. Rapports des comités permanents

##### (a) Comité des normes académiques et pédagogiques

- J M Montsion présente la proposition de l'École de traduction et elle est approuvée.
- J M Montsion présente la motion relative au travail du comité lors des mois d'été et elle est approuvée.

##### (b) Curriculum Committee

- M. Jurdjevic présente les soumissions du département d'Économie et du département des Études françaises et elles sont approuvées.

**(c) Policy, Planning and Nominating Committee**

F. Garon presented the Glendon Academic Plan (GAP) and gave some background information about the process which led to the document being circulated. He noted that the Committee will try to incorporate as many significant changes or additional information. Members were also encouraged to send in their written comments.

Following discussions, it was agreed that a Special meeting will have to be scheduled to have the GAP approved by Council in time for its submission to Senate APPRC before November 30, 2015.

**7. New Business**

- J M Montsion presented the motion pertaining to ELearning and it was **approved**.

**8. Adjournment**

The meeting was adjourned at 15:15 p.m.

**(c) Comité de direction, planification et mises en candidature**

F. Garon présente le plan académique de Glendon et donne quelques informations sur le processus qui a mené au document. Il note que le comité essaiera d'incorporer autant de changements importants ou des informations. On encourage les membres de faire parvenir leurs commentaires par écrit.

Suites aux discussions, on convient qu'une réunion extraordinaire sera organisée pour l'approbation du GAP par le Conseil à temps pour sa soumission au comité du Sénat avant le 30 novembre 2015.

**7. Affaires nouvelles**

- J M Montsion présente la motion concernant le cyber-apprentissage et elle est **approuvée**.

**8. Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h 15